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Mă numesc Ermina Sorocianu, sînt psiholog clinician principal / supervizor / cu experiență 

didactică de lector universitar asociat și psiholog practician în Cabinetul individual de 

psihologie din cadrul policlinicii Sf. Spiridon din Iași și candidez pentru funcția de 

membru în Comitetul Director al Colegiului Psihologilor din România pentru 

specialitatea psihologie clinică, în scopul îndeplinirii următoarelor obiective : 

• continuarea demersurilor inițiate de mine încă din anul 2001 și susținute timp de 17 

ani - pînă în prezent, pentru contractarea directă a serviciilor de psihologie 

clinică prin sistemul de asigurări de sănătate, demersuri care au fost efectuate în 

cea mai mare parte prin eforturi personale și care au reprezentat sute de pagini 

redactate și transmise colegilor mei și autorităților, sute de discuții cu reprezentanți 

ai Ministerului Sănătății, Casei Naționale de Asigurări de Sănătate, Colegiului 

Medicilor, Comisiei de Sănătate de la Camera Deputaților, cu parlamentari și 

angajați ai Parlamentului României etc.   

• continuarea demersurilor și inițiativelor privind extinderea tipurilor de servicii 

psihologice efectuate prin sistemul de asigurări de sănătate, în condițiile în care 

începînd din anul 2007 am fost psihologul delegat din partea Colegiului Psihologilor 

pentru a participa la negocierile de la Casa Națională de Asigurări de Sănătate – 

participînd la toate ședințele organizate de CNAS –  și am fost timp de 10 ani  

psihologul negociator de la CNAS, obținînd  pînă în prezent : 

- extinderea numărului de specialități medicale prin intermediul cărora psihologii 

pot încheia contracte indirecte cu Casele județene de Asigurări de Sănătate (pînă 

în 2009 contractele se puteau încheia doar prin intermediul specialităților 

psihiatrie și neurologie, iar în prezent se pot încheia și prin intermediul altor 

specialități medicale) 

- renunțarea la decontarea serviciilor psihologice conform unui tarif fix pe serviciu 

și aprobarea decontării serviciilor psihologice conform unor punctaje aferente 

fiecărui tip de serviciu psihologic, la fel ca la majoritatea specialităților medicale  

- creșterea punctajului aferent serviciilor psihologice (în 2009 punctajul mediu 

aferent unui serviciu psihologic era de 19 puncte, iar în prezent este de 30 de 

puncte pe serviciu, cu o medie de 1 punct pe minut – similar specialităților 

medicale) 

- extinderea numărului de servicii psihologice decontate prin sistemul de asigurări 

de sănătate (am obținut începînd din anul 2013 decontarea psihoterapiei pentru 

copii diagnosticați cu afecțiuni din spectrul autist, iar din 2014 decontarea 

consilierii psihologice; anterior era decontat un singur serviciu psihologic : 

psihodiagnosticul) 

• continuarea demersurilor privind angajarea și salarizarea psihologilor în sistemul 

bugetar (menționez că în aprilie 2017 am inițiat discuțiile de la Ministerul Muncii și 

Justiției Sociale, am redactat și am transmis solicitările din partea Colegiului 

Psihologilor privind Legea salarizării unitare, am lansat petiția online ”Solicităm 
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salarizare corectă pentru psihologi”, iar în mai 2017 am participat la ședința de la 

Senat din cadrul Parlamentului României în care s-au negociat modificări la Legea 

salarizării unitare) 

• Pentru un nou mandat, îmi propun : 

- Să inițiez depunerea unui nou amendament la Legea Sănătății nr.95/2006, prin 

care să fie reglementată contractarea directă a serviciilor psihologice prin 

sistemul de asigurări de sănătate (în contextul în care sistemul de contractare 

indirectă din ultimii 17 ani a dovedit că este încălcată independența 

profesională și financiară a psihologilor) și să susțin activitățile de lobby și 

advocacy necesare îndeplinirii acestui scop; menționez că în anul 2013 am inițiat 

un amendament pe această temă , care a fost depus de un parlamentar din Iași, 

din vechiul mandat, însă nu a avut susținerea necesară din partea conducerii CPR 

din acea perioadă; 

- Să inițiez și să susțin alocarea de fonduri europene pentru dezvoltarea sistemului 

de asistență psihologică din România (menționez că am propus acest lucru încă 

din anul 2013, în vechiul mandat, dar nu am avut nicio susținere din partea 

conducerii CPR din acea perioadă;  

consider că programul pentru acest obiectiv trebuie să includă contactarea de 

europarlamentari care să propună direct la Bruxelles proiecte de finanțare pentru 

dezvoltarea sistemului de asistență psihologică din România;  

sînt de asemenea necesare proiecte care să fie depuse anual – din partea 

Colegiului Psihologilor – la ministerele implicate în asistența psihologică);  

- Să susțin înființarea de comisii de psihologie pe lîngă ministerele care au 

angajați psihologi, similar Comisiei de Psihologie din cadrul Ministerului 

Sănătății (care trebuie să fie reactivată, deoarece nu a funționat în niciun mod în 

mandatul 2013-2017); scopul acestor comisii ar fi susținerea intereselor 

profesionale ale psihologilor angajați ai respectivelor ministere; 

- Să susțin înființarea de Centre de evaluare și consiliere psihologică pentru copii 

și părinți în situații de divorț, pe lîngă tribunalele județene – în scopul dezvoltării 

sistemului de asistență psihologică din România / consecința fiind crearea de noi 

locuri de muncă pentru psihologi; 

- Să susțin înființarea de centre de evaluare și consiliere psihologică pentru 

victime ale violenței în familie; 

- Să susțin înființarea de centre de consiliere psihologică în școli, care să se ocupe 

de problemele psihologice ale elevilor, părinților acestora și ale profesorilor și 

care să includă echipe formate din minim trei psihologi – în condițiile în care în 

prezent un consilier școlar nu poate face față singur la multitudinea de probleme 

psihologice dintr-o școală; 

- Să susțin creșterea numărului de angajări în cadrul Ministerului Apărării 

Naționale și Ministerului de Interne, pentru psihologi cu formare în consiliere 
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psihologică, în condițiile în care în prezent angajații din aceste ministere nu 

beneficiază de servicii suficiente de acest tip; 

- Să susțin înființarea unui sistem de evaluare, consiliere și asistență psihologică în 

cadrul secțiilor de poliție, pentru copii delincvenți și pentru persoanele victime 

ale violenței domestice, fapt care presupune eficientizarea sistemului de asistență 

psihologică din România și creșterea numărului de psihologi angajați; 

- Să susțin implicarea membrilor Colegiului Psihologilor din România în activități 

de legiferare în interesul psihologilor și în proiectele de lege de interes pentru 

psihologi (consider cel puțin distructivă lipsa de implicare în privința Legii 

salarizării unitare din partea vechii conduceri a CPR; 

consider că oricare membru al Comitetului Director trebuie să își asume 

răspunderea față de colegii de breaslă, să fie capabil să își abandoneze 

propriile interese și să pună în prim plan interesele psihologilor); 

- Să susțin introducerea sistemului de petiții online – postate pe site-ul Colegiului 

Psihologilor – pentru reglementări privind dezvoltarea sistemului de asistență 

psihologică din România –  în condițiile în care prin constituție este prevăzut 

dreptul la inițiativă legislativă pentru proiecte de lege susținute de 100.000 de 

cetățeni cu drept de vot (am făcut această propunere încă din anul 2008, însă nu a 

fost pusă în practică pînă în prezent de conducerile anterioare ale CPR). 

 

• Menționez că dețin experiență 

- în domeniul psihologiei clinice – în condițiile în care am lucrat 40 de ani ca 

psiholog în Policlinica universitară Sf.Spiridon din Iași 

- ca lector universitar asociat – în condițiile în care am susținut cursurile de 

”Psihologie clinică” și ”Psihoterapie” în perioada 1993-2000, la Universitatea 

Petre Andrei, facultatea de Psihologie și Asistență Socială 

- ca practician cu vechime de 17 ani în propriul cabinet individual de psihologie – 

în condițiile în care - în anul 2000 - am înființat primul ”cabinet individual de 

psihologie medicală” din România în sistem de comodat, în cadrul Policlinicii 

Sf. Spiridon din Iași. 

Consider că în viitor, în întrega lume, rolul psihologului va fi din ce în ce mai 

important, deoarece psihologul este cel care lucrează cu reperele existențiale ale 

epocii sale. Acest lucru impune ca viitoarea conducere a Colegiului Psihologilor să 

se implice în proiecte destinate dezvoltării sistemului de asistență psihologică și în 

susținerea prestigiului profesional al psihologilor. 

Cu cele mai bune gînduri,  

                                  psiholog clinician principal / supervizor Ermina Sorocianu 


